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REVISTA PRESEI 
 

 Angajații din penitenciare avertizează că blochează sistemul - Care sunt nemulțumirile sindicaliștilor 
Sindicatul National al Lucratorilor de Penitenciar anunță că declansează actiuni de protest pe termen 
nedeteminat, nemultumirea fiind legata de diminuări salariale. 
"Sindicatul National al Lucratorilor de Penitenciare, organizatie sindicala majoritara reprezentand salariati din 
sistemul administratiei penitenciare si Ministerul Justitiei, declanseaza actiuni de protest pe termen nedeterminat 
ca urmare a diminuarilor salariale suferite de majoritatea angajatilor din sistemul penitenciar. 
Cu toate ca, in anul 2019, in tot sistemul public sunt asigurate prin buget (fiind achitate integral) drepturile 
salariale, inclusiv cresterile salariale prevazute de Legea-cadru nr 153/2017 dar si alte cresteri suplimentare 
(educatie), in sistemul penitenciar, incepand cu 01.01.2019 au fost sistate de la plata: orele suplimentare 
necompensate cu timp liber, decontarea cheltuielilor turistice (echivalent vouchere vacanta), majorarea pentru 
misiuni speciale, precum si plata sentintelor judecatoresti; de asemenea, nu au fost acordate majorarile legale 
privind normele de hrana si echiament. 
ACTIUNI 
Refuzul muncii suplimentare in tot sistemul penitenciar, incepand cu data de 11.04.2019 (genereaza blocarea 
activitatii in maxim 10 zile; functionarea sistemului penitenciar depinde de munca suplimentara). 
Dezacordul SNLP privind depasirea plafonului anual de 180 de ore suplimentare pentru anul 2019 (conform 
legislatiei si negocierilor colective in vigoare). 
Mitinguri succesive in toate unitatile din sistemul penitenciar - calendarul se va comunica 
Miting in Piata Victoriei (3000 de participanti) - data se va comunica 
Refuzul muncii suplimentare exprimat de salariati, sub protectie si coordonare sindicala, dublat de refuzul 
exprimat de sindicate in privinta depasirii plafonului de 180 de ore suplimentare anual, va genera automat blocaje 
in activitate incepand cu 22-23 aprilie 2019. In fiecare luna, schimburile operative din sistem, dar si alte categorii 
de angajati, inregistreaza ore suplimentare de munca care nu pot fi compensate cu timp liber si nici platite avand 
in vedere bugetul insuficient, alocat pentru 2019. 
Simplul refuz de a munci in plus exprimat de angajati, aduce angajatorii in situatia de a nu putea asigura 
corespunzator misiunile de paza, escortare si supraveghere cu respectarea programului zilnic, a legislatiei 
aplicabile si regulamentelor specifice. Angajatorii care, din lipsa resurselor umane disponibile, vor savarsi abuzuri 
prin incalcarea legislatiei si regulamentelor expunand personalul la riscuri nejustificate, vor raspunde legal, 
disciplinar dar si in relatia cu mass-media si opinia publica. 
REVENDICARI 
Adoptarea statutului politistului de penitenciare (eliminarea amendamentelor neconstitutionale, nedemocratice 
si anti-sindicale) - stadiu: Camera deputatilor (for decizional) 
Publicarea de urgenta a ordinului de ministru privind plata orelor suplimentare pentru perioada 2019-2021 
(impus prin OUG 114/2018) - similar celorlalte institutii din structura de aparare nationala 
Plata muncii suplimentare (conform legii) - similar celorlalte institutii din structura de aparare nationala 
Plata cheltuielilor turistice conform legii (conform legii) - similar celorlalte institutii din structura de aparare 
nationala. 
Actualizarea normelor de hrana si echipament (conform legii) - similar celorlalte institutii din structura de aparare 
nationala. 
Stop suprasolicitarii si vulnerabilizarii personalului ca solutie pentru lipsa de resurse umane si financiare!", 
transmit sindicalistii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Desi Guvernul le-a dat ordonanta ceruta, taximetristii blocheaza iar Bucurestiul: Nu protejati Uber! Ce spun 
autoritatile si compania 
Desi Guvernul a adoptat deja ordonanta impotriva pirateriei ceruta de taximetristi, acestia blocheaza din nou - 
pentru a patra oara in acest an - Piata Victoriei. Motivul: soferii de taxi vor sa convinga Cabinetul Dancila sa 
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interzica definitiv Uber, Taxify si toate celelalte servicii de ride sharing din Romania. Spre deosebire de datile 
trecute - cand au manifestat pasnic - miercuri protestatarii au aruncat cu oua si-au calcat in picioare, simbolic, 
aparatele de taxat. 
Confederatia Operatorilor si Transportatorilor Autorizati din Romania (COTAR) organizeaza astfel de proteste inca 
din anul 2016, cand numarul romanilor care folosesc servicii de transport alternativ a inceput sa creasca. 
La inceput, taximetristii n-au spus ca ar avea ceva impotriva soferilor care fac transport de persoane contra cost 
folosind Uber, Taxify si alte asemenea aplicatii de mobilitate urbana, ci au sustinut doar ca vor sa dispara din 
bransa lor asa-zisii pirati. Prin acest termen, COTAR se refera la toti soferii care fac transport de persoane fara sa 
fie taximetristi sau angajati ai unei companii de rent-a-car (prin intermediul carora clientii platesc in avans pentru 
a a inchiria o masina cu sofer). 
De mai multe ori, taximetristii au incercat sa forteze mana Guvernelor Ciolos, Grideanu, Tudose si Dancila pentru 
a obtine scoaterea in afara legii a celor pe care ei ii numesc pirati. In cele din urma, dupa mai multe balbaieli, 
taximetristii au spus-o deschis: protesteaza pentru ca vor ca serviciile de tip Uber si Taxify sa se autorizeze ca 
firme de taxi sau sa dispara. 
In acest an, COTAR a organizat deja alte trei proteste, in afara celui de astazi, pentru a convinge Cabinetul Dancila 
sa interzica Uber si Taxify. Iar insistentele lor au dat roade: pana la urma, guvernul a dat o ordonanta de urgenta 
care permite sanctionarea mult mai aspra a tuturor soferilor care fac transport de persoane contra cost in oras, 
fara a fi licentiati ca taximetristi. 
Cu toate astea, la acel moment, ministrul Dezvoltarii, Daniel Suciu, a anuntat ca inainte sa intre in 
vigoarea "ordonanta taximetristilor", va da o alta, care sa reglementeze regimul Uber si Taxify si sa le permita 
soferilor care folosesc aceste aplicatii se circule legal. La acel moment, Suciu a sustinut ca Guvernul nu vizeaza 
desfiintarea transportului alternativ de persoane - asa cum isi doresc taximetristii - ci doar reglementarea si 
fiscalizarea lui. 
La inceputul acestei saptamani, insa, Suciu a revenit asupra declaratiei si a spus ca, totusi, "ordonanta 
taximetristilor" se va publica prima - cel mai tarziu miercuri, pe 17 aprilie. Abia ulterior ar urma sa apara si 
ordonanta care sa le permita soferilor de Uber si Taxify sa circule legal. 
Pana la urma "ordonanta taximetristilor" s-a publicat in Monitorul Oficial inca de marti, 16 aprilie. 
Cu toate acestea, taximetristii tot n-au fost multumiti. In consecinta, COTAR a organizat un nou protest, miercuri 
sustinand ca nu e corect ca Uber si Taxify sa aiba parte de legi separate, preferentiale, ci ca transportul de 
persoane cotra cost ar trebui sa se desfasoare doar in baza Legii 38/2003 (a taximetriei). 
In fata Guvernului, mai multi taximetristi si-au calcat in picioare casele de marcat, sustinand ca s-au saturat sa 
plateasca taxe la stat, in vreme ce soferii de Uber si Taxify circula linistiti, fara sa o faca. In plus, doi taximetristi au 
aruncat cu oua catre un taxi cu clienti al carui sofer nu participa la actiune. 
Concret, taximetristii cer Guvernului sa renunte la intentia de a mai da o "ordonanta Uber". In plus, cer 
Parlamentului sa retraga din circuitul legislativ proiectul de lege initiat de senatorii PSD Daniel Butunoi si Vasile 
Toma, care propune o serie de solutii pentru legalizarea serviciilor de tip Uber si Taxify. 
Or, dupa cum a explicat pe larg senatorul Toma Vasile pentru Ziare.com, interesul Romaniei nu este ca Uber si 
Taxify sa fie desfiintate, ci sa functioneze legal, iar activitatea sa le fie pe deplin fiscalizata. 
Iar ceea ce solicita taximetristii, nu se poata face. Motivul: Uber si Taxify nu se pot autoriza ca servicii de taxi, asa 
cum cere COTAR. Inainte de toate, din cauza ca primariile n-ar putea emite atat de multe licente mecesare in 
vederea autorizarii (intrucat lege permite cel mult patru licente la mia de locuitori, iar acesta sunt deja luate de 
taximetristi). 
Apoi, Uber si Taxify isi fac dispecerizarea si taxarea cursei prin aplicatii IT si n-ar avea cum sa utilizeze casele de 
marcat, pe care insa Legea taximetriei ii obliga sa le aiba si sa le foloseasca. 
Cat de legale sunt acum Uber si Taxify si ce taxe platesc ele, in Romania? 
La acest moment - dupa cum au explicat pentru Ziare.com reprezentantii Directiei Rutiere din cadrul 
Inspectoratului General al Politiei Romane - soferii de Uber si Taxify incalca legea. De ce? Din cauza ca, in 
Romania, momentan, transportul de persoane contra cost se poate face doar in baza prevederilor Legii 
Taximetriei. Iar potrivit acesteia, serviciile de tip ride sharing nu exista si, in consecinta, nici n-ar trebui prestate 
contracost. 
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Cu toate acestea, soferii care fac Uber, spre exemplu, sunt inregistrati ca persoane juridice (PFA sau SRL) si platesc 
taxe si impozite din banii obtinuti ilegal, potrivit Legii Taximetriei. 
In acest conditii, pana si politistii de la Rutiera se feresc sa spuna ca soferii de Uber fac piraterie... 
Intrebarea este: in afara de faptul ca incalca Legea Taximetriei, fac soferii de Uber si Taxify si evaziune fiscala, asa 
cum sustine COTAR? Problema nu e deloc usor de lamurit. 
Pe de o parte, COTAR spune ca Uber - care lucreaza, in regim de parteneriat, cu mii de soferi in tara - are de fapt, 
potrivit Finantelor, doar 9 angajati in Romania si a platit taxe si impozite de numai 26.000 de euro, in ultimii 4 ani. 
In replica, Uber a sustinut ca e totul e o minciuna. Cu toate astea, n-a dat informatii clare cu privire la numarul de 
angajati si la cuntuamul taxelor platite, ci s-a multumit sa transmita ca, impreuna cu soferii parteneri "contribuie 
cu milioane de euro la bugetul Romaniei". 
Ziare.com a solicitat in mod expres Uber Romania (inregistrata ca Uber Systems SRL) sa comunice ce taxe si ce 
impozite plateste catre statul roman. Desi intrebarea Compania a raspuns doar ca "angajeaza o echipa locala si 
plateste taxe si impozite pentru activitatile desfasurate in Romania ca orice alta companie". Despre ce taxe este 
vorba si in ce cuantum, Uber Romania n-a mai comunicat. 
Iar cu privire la protestul de astazi, compania a transmis ca vrea sa colaboreze cu industria de taxi. 
"Multi soferi de taxi deja folosesc aplicatia noastra. Insa nu vom fi niciodata de acord cu patronatele care se opun 
tehnologiei si dreptului consumatorilor de a alege. Avem incredere ca Guvernul va opta sa nu limiteze serviciile de 
ridesharing ci sa le reglementeze corect, in interesul a milioane de romani care folosesc si aceste aplicatii si vor sa 
aiba in continuare mai multe optiuni de transport", se arata in comunicatul Uber. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Maramureş: Primarul din Ulmeni susţine că nu renunţă la greva foamei din faţa Ministerului Sănătăţii 
Primarul oraşului Ulmeni, Lucian Morar, care se află în a patra zi de greva foamei în faţa Ministerul Sănătăţii, 
încercând prin gestul său să convingă ministerul de deschiderea unei staţii de ambulanţă în localitatea sa, a 
precizat, joi noaptea, într-o postare pe pagina de Facebook, că va continua protestul până la primirea unui 
răspuns. 
"Sunt în a patra zi de grevă a foamei! Au fost cadrele medicale de la Ambulanţă pentru a-mi verifica nivelul 
glicemiei, tensiune şi pentru EKG (...) Sunt bine şi sănătos! Starea de spirit şi psihică este una bună! Sunt 
determinat să merg până la capăt pentru comunitatea mea şi pentru proiectele mele", a scris Lucian Morar. 
Acesta a mai menţionat că, încă din anul 2011, a solicitat Ministerul Sănătăţii deschiderea unei staţii de 
ambulanţă în oraşul Ulmeni, ca ulterior să afle că administraţia judeţeană pregăteşte deschiderea unei staţii în 
comuna Ariniş. 
"Sunt siderat de decizia Ministerului Sănătăţii, comunicată public prin canalele media judeţene cu prilejul 
inaugurării Laboratorului de Radioterapie cu Energii Înalte, de a înfiinţa o staţie de ambulanţă în comuna Ariniş, 
judeţul Maramureş, în condiţiile în care UAT Ulmeni a început acest demers justificat în anul 2011 şi nu a primit 
răspuns favorabil. Am transmis solicitări privind înfiinţarea unei staţii sau substaţii de ambulanţă în oraşul Ulmeni, 
judeţul Maramureş, începând cu anul 2011", a precizat Lucian Morar. 
Recent, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a anunţat într-o vizită efectuată la Spitalul de Urgenţă din Baia Mare că 
se are în vederea deschiderea unei staţii de ambulanţă în comuna Ariniş, localitate aflată în nord-estul judeţului. 
De asemenea, preşedintele CJ Maramureş, Gabriel Zetea, a confirmat că se analizează oportunitatea deschiderii 
unei staţii de ambulanţă în comuna Ariniş, însă nu a precizat momentul în care ar putea deveni operaţională şi 
dacă există finanţare pentru această investiţie.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Şedinţă de Guvern: Aprobarea indicatorilor economici pentru Autostrada Lugoj-Deva, pe ordinea de zi 
Guvernul va dezbate în şedinţa de joi mai multe acte normative, printre care şi proiecte de hotărâre pentru 
aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii „Autostrada Lugoj-Deva” sau a obiectivului 
de investiţii „Sala Polivalentă Municipiul Piteşti”. 
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Pe ordinea de zi a şedinţei de joi a Executivului apar mai multe proiecte de hotărâre pentru aprobarea 
indicatorilor tehnico-economici privind mai multe obiective de investiţii. Printre acestea se numără şi Autostrada 
Lugoj-Deva sau sala Polivalentă Municipiul Piteşti. 
„-Proiect de hotărâre privind reaprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Autostrada 
Lugoj-Deva" 
-Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Drum de 
legătură DN 66A km 47+600 - km 66+204, Câmpu lui Neag - Cerna", judeţul Gorj 
-Proiect de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Sală 
Polivalentă Municipiul Piteşti" 
- Proiect de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Consolidarea, 
modernizarea, extinderea şi dotarea patinoarului artificial din municipiul Gheorgheni”, potrivit ordinii de zi 
publicată pe site-ul Guvernului. 
Un alt proiect de hotărâre prevede aprobarea participării României, prin Ministerul Apărării Naţionale, ca 
membru cu drepturi depline, în cadrul Centrului european de transport aerian tactic. 
Guvernul va dezbate, de asemenea, o ordonanţă de urgenţă care reglementează normele de protecţie împotriva 
dobândirii, utilizării şi divulgării ilegale a secretelor comerciale. 
Pe ordinea de zi a şedinţei de joi apare şi un proiect legislativ privind activitatea de emitere de monedă 
electronică. Proiectul reglementează condiţiile de acces la activitatea de emitere de monedă electronică şi de 
desfăşurare a acestei activităţi, condiţiile de desfăşurare a activităţii de prestare de servicii de plată de către 
instituţiile emitente de monedă electronică, supravegherea prudenţială a instituţiilor emitente de monedă 
electronică, precum şi regimul privind răscumpărarea monedei electronice. 
Un alt proiect legislativ care va fi dezbătut de Guvern reglementează condiţiile de acces la activitatea de prestare 
a serviciilor de plată, supravegherea prudenţială a instituţiilor de plată şi a furnizorilor specializaţi în servicii de 
informare cu privire la conturi, regimul privind transparenţa pentru condiţii şi cerinţe de informare privind 
serviciile de plată, precum şi drepturile şi obligaţiile corespunzătoare ale utilizatorilor serviciilor de plată şi ale 
prestatorilor de servicii de plată în contextul prestării de servicii de plată cu titlu profesional. 
Executivul are pe ordinea de zi a şedinţei de joi şi mai multe memorandumuri: 
„Memorandum cu tema: aprobarea negocierii Scrisorii de înţelegere privind avansul dintre România şi Banca 
Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, în valoare de 2,5 milioane USD, pentru sprijinirea activităţilor 
preliminare realizării Proiectului de dezvoltare Cartierul pentru justiţie şi - aprobarea semnării Scrisorii de 
înţelegere şi acordarea împuternicirii de semnare a acesteia ministrului finanţelor publice 
- Memorandum cu tema: Înfiinţarea unui post de ataşat pe probleme de muncă şi sociale în cadrul Ambasadei 
României din Statul Israel 
-Memorandum cu tema: Evaluarea naţională a îndeplinirii condiţiei favorizante ''Planificarea globală a 
transporturilor la nivelul corespunzător'', prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor 
prevederi comune pentru o serie de fonduri UE post 2020 (CPR) şi măsuri necesare îndeplinirii acesteia 
- Memorandum cu tema: Transmiterea unei cereri către Consiliul Local al Municipiului Bacău, judeţul Bacău, în 
scopul adoptării de către acesta a unei hotărâri privind trecerea unui imobil, teren în suprafaţă de 237 mp, situat 
în Bacău, str. Cuza Vodă nr. 6, din domeniul public al municipiului Bacău în domeniul public al statului, în vederea 
dării în administrarea Direcţiei Judeţene pentru Cultură Bacău 
-Memorandum cu tema: Aprobarea transmiterii de către Guvern prin Secretariatul General al Guvernului, a unei 
cereri către Consiliul General al Municipiului Bucureşti, privind adoptarea unei hotărâri ce are ca obiect 
transmiterea unui imobil în suprafaţă de 40.000 mp., situat în municipiul Bucureşti, sector 2, strada Fabrica de 
Glucoză, nr. 2-4 din domeniul public al municipiului Bucureşti, în domeniul public al statului, în vederea dării în 
administrare Ministerului Apărării Naţionale”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 PSD vrea adoptarea Codului administrativ prin OUG. Dragnea anunţă mai puţină şefime în judeţe 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat miercuri că membrii CEx au decis adoptarea Codului administrativ prin 
OUG într-o perioadă rezonabilă. De asememea, el a anunţat că miniştrii au la dispoziţie 45 de zile pentru 
reorganizarea ministerelor în aşa fel încât să fie mai puţină şefime în judeţe. 
”Azi (miercuri - n.r.) am mai adoptat câteva hotărâri şi anume Codul adminsitrativ să se adopte prin OUG într-o 
perioadă rezonabilă. Pentru că s-a tot vorbit de ordonanţe fantomă, dau trei motive pentru urgenţa acestei OUG. 
E o propunere ca procedurile atestarea domeniului public al localităţilor să fie mult simplificate. Acum durează 
între 2-3 ani. Care este efectul? România sute de milioane de euro pentru că autorităţile locale nu îşi pot atesta 
domeniul public ca să propună proiecte pe fonduri europene. Al doilea argument - tot în Codul administrativ este 
o prevedere prin care din redevenţele care se iau de către stat pentru exploatările de suprafaţă - cariere, 
balastiere 80% din aceste redevenţe să rămână la comunităţile locale respective. Astăzi vin camioane, încarcă 
balast, trec prin sate, se crapă casele oamenilor şi comunitatea nu are niciun câştig. Miliarde care nu ajung la 
comunităţile locale şi orice zi de întârziere e un deserviciu pentru ei”, a declarat Liviu Dragnea. 
El a mai spus că este o prevedere în proiectul de Cod administrativ să se descentralizeze concursurile pentru 
administraţia publică locală. 
”A doua decizie - li s-a cerut miniştrilor ca în 45 de zile să procedeze la reorganizarea ministerelor, astfel încât să 
fie mai puţină şefime în judeţe. Sunt ministere care au şapte, opt, nouă direcţii judeţene şi dau exemplu 
Ministerul Agriculturii. Un fermier trebuie să meargă la 9 locaţii diferite în reşedinţa de judeţ. Se poată restrânge 
numărul de şefi să meargă într-un singur loc. În acest proiect să fie inclusă şi descentralizarea, pentru că văd că s-a 
uitat de ea”, a adăugat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul de modificare a Codului penal, adoptat marti de Comisia Iordache, a trecut de Senat 
Plenul Senatului a adoptat, miercuri, proiectul de modificare a Codului penal, asa cum a fost elaborat de Comisia 
speciala privind legile Justitiei. 
S-au inregistrat 75 de voturi "pentru", 32 de voturi "impotriva" si o abtinere. 
Comisia parlamentara speciala pentru legile Justitiei a dat, marti, raport favorabil modificarilor la Codul penal, 
eliminand mai multe prevederi din forma initiala, care au fost declarate neconstitutionale de catre CCR. Comisia 
speciala a decis sa ramana in forma initiala mai multe articole criticate de Opozitie, pe motiv ca nu au fost atacate 
sau nu au fost declarate neconstitutionale de CCR. 
Unul dintre acestea se refera la reducerea termenelor de prescriptie a pedepselor. Astfel, termenele de 
prescriptie a raspunderii penale vor fi: de 8 ani, fata de 10 ani in legea in vigoare, cand legea prevede pentru 
infractiunea savarsita pedeapsa inchisorii mai mare de 10 ani, dar care nu depaseste 20 de ani; si de 6 ani, in loc 
de 8 ani, cand legea prevede pentru infractiunea savarsita pedeapsa inchisorii mai mare de 5 ani, dar care nu 
depaseste 10 ani. 
Un alt text se refera la abrogarea articolului referitor la neglijenta in serviciu. 
Totodata, o alta modificare prevede introducerea unui termen de un an in care se poate face un denunt. 
"Mituitorul nu se pedepseste daca denunta fapta mai inainte ca organul de urmarire penala sa fi fost sesizat cu 
privire la aceasta, dar nu mai tarziu de un an de la data savarsirii acesteia", prevede textul. 
Senatorul PNL Alina Gorghiu a cerut scoaterea de pe ordinea de zi a proiectului pentru ca raportul privitor la el nu 
a fost pus pe site cu trei zile inainte de a fi dezbatut, asa cum prevede Regulamentul, pentru a putea fi consultat 
de parlamentari. Propunerea a fost respinsa la vot, context in care ea a anuntat ca PNL va contesta din nou la 
Curtea Constitutionala acest proiect, dupa ce va fi adoptat de Parlament. 
Senatul este prima Camera sesizata pe acest proiect. 
Comisia speciala pentru modificarea Legilor Justitiei, condusa de Florin Iordache, a adoptat marti raport favorabil 
pe proiectul de modificare a Codului Penal. Raportul de admitere cu amendamente a fost adoptat cu 12 voturi 
pentru si 7 impotriva. 
(Sursa: ziare.com) 
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 ULTIMA ORĂ Tudorel Toader, la Palatul Victoria pentru a discuta cu premierul Dăncilă despre plecarea sa de 
la Ministerul Justiţiei 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a ajuns joi diminieaţă la Palatul Victoria pentru a avea o discuţie cu privire la o 
eventuală demisie sau la revocarea sa din funcţie, în locul său fiind propus deputatul Eugen Nicolicea. 
Tudorel Toader a ajuns la Palatul Victoria în jurul orei 9.30. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat miercuri dimineaţă că premierul Viorica Dăncilă i-a transmis că îi 
cere să aprecieze cu privire la demisie, ministrul subliniind că Guvernului aparţine premierului şi că voinţa 
acestuia este decisivă şi o va respecta. 
„Îi voi da un telefon (premierului, n.r.) în prealabil şi sigur voi merge. La momentul în care am stabilit că voi merge 
la 9.30, înţeleg că nu era trimisă la Cotroceni. Am văzut şi eu, mă rog, aşa, exprimări diferite. Premierul mi-a spus 
ieri, textual: Eu nu pot să vă cer demisia, dumneavoastră apreciaţi, vă gândiţi şi mâine ne întâlnim şi îmi 
comunicaţi. Dacă a trimis la Cotroceni (revocarea,n.r.), sigur că demisia mea rămâne fără obiect. Există 
Constituţia, există o decizie a CCR, care spune că premierul are rolul decisiv în procedura de numire şi revocare a 
unui ministru. Guvernul îi aparţine primului ministru, nici preşedintelui, nici Parlamentului. Voinţa primului 
ministru este decisivă şi o voi respecta”, a declarat ministrul Justiţiei. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a avut miercuri o discuţie cu premierul Viorica Dăncilă, după ce conducerea 
PSD a decis în CEx revocarea sa din funcţie. Întrevederea a fost anunţată de premierul Viorica Dnăcilă după 
şedinţa CEx al PSD. 
Toader a precizat pe Facebook, după întâlnirea cu premierul Viorica Dăncilă de la Palatul Victoria, că nu i-a 
solicitat liderului Executivului niciun termen de gândire privind demisia pentru ca Viorica Dăncilă nu i-a cerut 
demisia, urmând să aibă o discuţie joi. 
"O simpla precizare ! Eu nu i-am solicitat dnei prim ministru nici un termen de gandire privind demisia, in 
conditiile in care domnia sa nu mi-a cerut demisia. A ramas ca acest subiect il vom aborda maine dimineata, la 
orele 09.30 ! ", a scris, pe Facebook, Tudorel Toader. 
Ulterior, Guvernul a transmis oficial că premierul Viorica Dăncilă a trimis miercuri seara preşedintelui României, 
Klaus Iohannis, propunerile de numire a noilor miniştri pentru portofoliile Ministerului Justiţiei, Ministerului 
Fondurilor Europene şi Ministerului pentru Românii de Pretutindeni, inclusiv cererile de revocare a Rovanei 
Plumb, Nataliei Intotero şi Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbări la alte două ministere, decise de PSD. Oana Florea - Fonduri Europene, Liviu Brăiloiu - ministerul 
pentru Românii de Pretutindeni 
Propuneri PSD, stabilite în şedinţa CEx sunt: Oana Florea, la Ministerul Fondurilor Europene, în locul Rovanei 
Plumb şi Liviu Brăiloiu, la ministerul pentru Românii de Pretutindeni, în locul Nataliei Intotero, cele două urmând 
să intre în campanie pentru europarlametare. 
"Legat de nominalizareă la Minsiterul Fondurilor Europene candidatul nostru este Oana Florea. E o colegă care are 
experienţă. A lucrat la Bruxelles. Sunt convinsă că în ceea ce priveşte atragerea fondurilor Ue are experienţă. 
Pentru ministerul românilor de pretutindeni Liviu Brăiloiu. Dumnealui a stat mult timp în Spania", a anunţat 
premierul Viorica Dăncilă. 
OANA FLOREA, PROPUSĂ PENTRU FONDURI EUROPENE, ESTE MEMBRU ÎN COMISIA PARLAMENTARĂ DE 
CONTROL SRI 

Oana Florea, ministru propus pentru Fonduri Europene în locul Rovanei Plumb, are 44 de ani, este deputat din 
2016. Ea a fost director executiv al Fundaţiei pentru Apărarea Cetăţenilor Împotriva Abuzurilor Statului 
(F.A.C.I.A.S.), iar în prezent este membru al Comisiei de control SRI. 
Oana Consuela Florea este deputat din 2016. Din 2018 este membru în Comisia permanent comună a Camerei 
Deputaţilor şi Senatului pentru exercitarea controlului asupra Serviciului Român de Informaţii. 
Florea este licenţiată în Drept cu specializare în Drept şi relaţii internaţionale la Institutul de Drept şi Relaţii 
Internaţionale "Nicolae Titulescu", Bucureşti (România). 
În 2018 a urmat un program postuniversitar de formare şi dezvoltare profesională „Securitate şi bună guvernare” 
la Colegiul Naţional de Apărare / Universitatea Naţională de Apărare „Carol I”. 
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Înainte de a deveni parlamentar, Oana Florea a fost printre altele director executiv - Fundaţia pentru Apărarea 
Cetăţenilor Împotriva Abuzurilor Statului (F.A.C.I.A.S.), Bucureşti (România) 
Potrivit ultimei declaraţii de avere, ea are trei autoturisme, peste 30.000 de lei în conturi bancare şi datorii de 
40.848 euro. 
CINE ESTE LIVIU BRĂILOIU, PROPUS DE PSD MINISTRU LA ROMÂNII DE PRETUTINDENI 

Liviu Brăiloiu, propus ca înlocuitor pentru ministrul Românilor de Pretutindeni, în locul Nataliei Intotero, este 
preşedintele Comisiei de Apărare din Senat şi membru al Comisiei Juridice. El a fost implicat în scandalul cu Florina 
Presadă, care susţinea că a înjurat-o. 
Potrivit CV-ului publicat pe site-ul Senatului, Liviu Brăiloi este membru al Comisiei juridică, de numiri, disciplină, 
imunităţi şi validări din 1.2.2017 şi preşedinte al Comisiei pentru apărare, ordine publică şi siguranţă naţională din 
17.9.2018. 
În toamna lui 2018, senatorul Liviu Brăiloiu a spus, în cadrul Comisiei de Apărare din cadrul Senatului, că este 
necesară o legislaţie care să reglementeze şi să controleze conţinutul postărilor pe Facebook, pentru că ”apar tot 
felul de ameninţări, incitare la tot felul de agresiuni”. 
Anterior, Brăiloiu a fost implicat într-un scandal când Florina Presadă, senator PSD, l-a acuzat că a înjurat-o. 
Aceasta aa declarat că Brăiloiu i-a spus "Prinţeso, sugi ..." 
Întrebat ce s-a întâmplat, Brăiloiu a negat: „I-am urat <<La mulţi ani>>, ceea ce e frumos şi elegant, nu? De 
Crăciun, se zice că trebuie să fim mai buni. Crăciunul durează două zile, după aceea mai vedem. Dacă ştiţi 
dumneavoastră altă replica, vorbiţi cu dumneaei. Nu am de ce să-i cer scuze”, a precizat senatorul PSD. 
Brăiloiu i-a catalogat şi pe jurnalişti drept „ciobani”. 
„Era un domn operator, nici măcar nu era jurnalist. Era cu un trepied care m-a lovit peste picioar foarte tare, a 
trebuit chiar să merg la o mică intervenţie chirurgicală”, s-a explicat Brăiloiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Plecarea lui Lazăr, simultană cu cea a lui Toader. Secţia pentru procurori a CSM discută, joi, cererea 
procurorului general 
Secţia pentru procurori a CSM a suplimentat ordinea de zi a şedinţei de joi cu solicitarea procurorului general, 
Augustin Lazăr, de eliberare din funcţie prin pensionare. Mandatul de procuror general al lui Lazăr expiră la finele 
lunii aprilie. 
Procurorii CSM urmează să discute, joi, cererea lui Augustin Lazăr de eliberare din funcţie prin pensionare. 
Augustin Lazăr a confirmat miercuri seară, pentru MEDIAFAX, că şi-a depus cererea de pensionare, precizând 
totodată că mandatul său la conducerea Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PICCJ) expiră 
pe 27 aprilie. 
Surse judiciare au precizat, pentru MEDIAFAX, că pentru ca solicitarea de pensionare să fie discutată în Secţia de 
procurori trebuie obţinute relaţii de la Inspecţia Judiciară, respectiv de verificat dacă Augustin Lazăr nu are acţiuni 
disciplinare exercitate, şi de la Parchetul General, dacă nu are începute cercetări penale în ceea ce-l priveşte, 
precizând că miercuri au fost cerute aceste informaţii de la Inspecţia Judiciară. 
El şi-a depus candidatura pentru un nou mandat, iar săptămâna trecută a fost chiar intervievat de o comisie de la 
Ministerul Justiţiei condusă de Tudorel Toader, însă ulterior Toader a anunţat că niciunul dintre cei patru 
candidaţi nu au îndeplinit condiţiile pentru a conduce Ministerul Public, aşa că procedura a fost reluată. 
Augustin Lazăr a fost acuzat, în ultima perioadă, că a refuzat de două ori eliberarea condiţionată a disidentului 
anticomunist Iulius Filip, închis la Aiud în anii 80. La vremea respectivă, Lazăr era procuror în Comisia de liberare 
condiţionată a Penitenciarului Aiud. Actualul procuror general a explicat că atribuţiile sale erau doar să constate 
dacă cei care cereau eliberarea condiţionată şi-au făcut fracţia de pedeapsă, conform legii, şi că nu decide 
eliberarea sau nu a deţinuţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BEC a stabilit ordinea candidaţilor pe buletinele de vot pentru alegerile europarlamentare 
Biroul Electoral Central a stabilit, miercuri, prin tragere la sorţi, ordinea pe buletinele de vot la alegerile 
europarlamentare din 26 mai. PSD, Alianţa 2020 USR-PLUS şi Pro România se află pe primele trei poziţii. 
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In sedinta din 17 aprilie, Biroul Electoral Central a incheiat procesul-verbal privind constatarea ramanerii definitive 
a candidaturilor la alegerile pentru membrii din Romania in Parlamentul European din anul 2019, se arata intr-un 
comunicat al institutiei. 
”În cadrul şedinţei a fost încheiat şi procesul-verbal privind stabilirea numărului de ordine de pe buletinele de vot 
a partidelor politice, alianţei electorale, organizaţiei cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale şi a candidaţilor 
independenţi care participă la alegerile pentru membrii din România ân Parlamentul European din anul 2019”, se 
arată într-un comunicat de presă al BEC. 
Astfel, ordinea stabilită prin tragere la sorţi este următoarea: 
Poziţia nr. 1 - Partidul Social Democrat 
Poziţia nr. 2 - Alianţa electorală "Alianţa 2020 USR Plus" 
Poziţia nr. 3 - Partidul PRO Romania 
Poziţia nr. 4 - Uniunea Democrată Maghiară din România 
Poziţia nr. 5 - Partidul Naţional Liberal 
Poziţia nr. 6 - Partidul Alianţa Liberalilor şi Democraţilor - ALDE 
Poziţia nr. 7 - Partidul PRODEMO 
Poziţia nr. 8 - Partidul Mişcarea Populară 
Poziţia nr. 9 - Partidul Socialist Român 
Poziţia nr. 10 - Partidul Social Democrat Independent 
Poziţia nr. 11 - Partidul România Unită 
Poziţia nr. 12 - Uniunea Naţională pentru Progresul României 
Poziţia nr. 13 - Blocul Unităţii Naţionale BUN 
Poziţia nr. 14 - Gregoriana-Carmen Tudoran 
Poziţia nr. 15 - George-Nicolae Simion 
Poziţia nr. 16 - Peter Costea 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Notele la Sport ar putea fi eliminate pentru a nu fi discriminati elevii supraponderali 
Zeci de parlamentari PSD au depus un proiect pentru modificarea Legii nr 1/2011 a Educatiei Nationale, astfel 
incat sa fie eliminate notele de la orele de Sport pe motiv ca, spun ei, in acest fel sunt discriminati elevii 
supraponderali. 
Acestia propun sa se treaca la un sistem de notare cu ajutorul calificativelor: "foarte bine", "bine", "suficient" si 
"insuficient". 
"S-a constatat ca evaluarea scolara este influentata de o serie de factori perturbatori, care denatureaza 
aprecierea reala a copiilor/elevilor, ceea ce are consecinte negative atat asupra personalitatii profesorului, cat si 
asupra personalitatii elevilor", se arata in expunerea de motive. 
In document se precizeaza ca elevii defavorizati, cat si cei favorizati sunt influentati negativ in evolutia lor, primii 
considerand ca orice eforturi ar depune nu vor lua o nota buna, iar cei din urma considerand ca indiferent de cum 
presteaza vor avea nota buna. 
Parlamentarii mentioneaza ca exista institutii de invatamant unde s-a renuntat la sistemul traditional de notare si 
au inlocuit cu acordarea calificativelor si, sustin ei, sistemul este considerat "mai stimulativ si totodata echitabil". 
Acestia mai spun ca "notele nu sunt acordate pe baza unor criterii, ci in stransa legatura cu experienta fiecarui 
cadru didactic, putandu-se deduce ca notele nu au o baza stiintifica bine conturata. De asemenea, sistemul cifric 
realizeaza o discriminare destul de fina, invatamantul primar nefiind atat de deschis spre aceasta discriminare, 
accentul trebuind a fi pus in principal pe spiritul de echipa, de cooperare si egalitate, decat pe cel de competitie". 
Parlamentarii considera ca noul sistem l-ar ajuta pe profesor sa evite erorile in evaluare si copilului i-ar oferi o 
motivatie pozitiva. 
"Copiii obezi sau supraponderali sunt adesea limitati de conditia fizica in a indeplini anumite sarcini grele si in 
timpi cat mai scurti, astfel de situatii conduc la renuntarea de catre un numar foarte mare de elevi la orele de 
educatie fizica si sport, prin scutire medicala", se mai arata in expunerea de motive. 
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(Sursa: ziare.com) 
 

 Mirela Nistoroiu, noul vicepreşedinte al Autorităţii Naţionale de Supraveghere a Prelucrării Datelor 
Senatul a numit-o, miercuri, pe Mirela Nistoroiu în funcţia de vicepreşedinte al Autorităţii Naţionale de 
Supraveghere a Prelucrării Datelor cu Caracter Personal, pe un mandat de cinci ani. Propunerea a fost făcută de 
Partidul Social Democrat. 
Senatorii au aprobat numirea Mirelei Nistoroiu în funcţia de vicepreşedinte al Autorităţii Naţionale de 
Supraveghere a Prelucrării Datelor cu Caracter Personal, cu 73 de voturi „pentru”, 32 de voturi „împotrivă” şi o 
abţinere. Votul a fost secret, electronic. 
După vot, Mirela Nistoroiu a depus jurământul în plenul Senatului. 
Senatorul USR George Dircă a declarat că Mirela Nistoroiu nu este potrivită pentru a fi numită în această funcţie şi 
a cerut ca Senatul să nu voteze propunerea, deoarece partidele de opoziţie nu ştiau de acest demers.Propunerea 
a fost însă respinsă. 
„Astăzi cu puţin timp înainte de a ne întâlni în plen a avut loc şi audierea în cadrul comisie şi am constat că 
doamnă care se adfla astăzi în faţă noastră, candidatul pentru funcţia de vicepreşedinte al acestei autorităţi, nu 
îndeplineşte condiţiile legale. Avem legea 102, avem articolul 6 al/2, teză finală, care spune foarte clar că atât 
vicepresdintele cât şi preşedintele acestei instituţii trebuie să îndeplinească o condiţie esenţială, anume să aibă o 
bună reputaţie profesională şi cunoştinţe temeinice privind administrarea datelor cu caracter personal. Avem în 
acest moment un candidat care nu are în fişa postului pe care am consultat-o astăzi, nu are atribuţii în a 
administră date cu caracter personal, nu are niciun curs de pregătire în ceea ce priveşte datele cu caracter 
personal, nu a publicat vreun articol ştiinţific privind datele cu caracter personal, În afară de vocea şi de talentul 
dumneai, nu o recomanda nimic pentru această funcţie. E inadmisibil că în astfel de funcţii publice să ajungem să 
avem un vicepreşedinte care bănuiesc ca în calitatea pe care a avut-o de consilier parlamentar a lucrat cu date cu 
caracter personal, a acoperit un chenar gri, semnăturile pe care noi le aplicăm pe rapoartele pe care le emite asfel 
de comisii”, a susţinut Dircă, în plenul Senatului. 
Mirela Nistoroiu a fost consilier parlamentar din anul 2005. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Răzvan Burleanu, anunţ îngrijorător pentru sportul românesc: Putem pierde organizarea EURO 2020 din cauza 
modificărilor legislative 
La finalul Adunării Generale de miercuri de la FRF, Răzvan Burleanu (34 de ani) a făcut un anunţ îngrijorător 
pentru întreg sportul românesc: dacă modificările la Legea Sportului (Legea 69/2000) vor fi aprobate de 
Parlament, România riscă să piardă organizarea EURO 2020. 
De asemenea, ţara noastră ar putea fi exclusă din preliminariile turneului final, iar echipele calificate în cupele 
europene sezonul viitor ar putea fi, de asemenea, excluse din competiţie. 
În acest moment, pe masa Parlamentului se află un amendament la Legea 69/2000 care permite Ministerului 
Tineretului şi Sportului să organizeze Adunări Generale şi să traseze strategia şi bugetele federaţiilor aflate sub 
ordinea sa, inclusiv Federaţia Română de Fotbal şi Comitetul Olimpic Sportiv Român. Miercuri, la Adunarea 
Generală a FRF a luat parte şi un om de încredere al lui Giani Infantino, un primvicepreşedinte UEFA, iar Răzvan 
Burleanu susţine că mesajul acestuia a fost unul destul de clar: intervenţia politicului în sport poate duce la 
repercusiuni grave. 
Discursul lui Burleanu, la conferinţa de presă: "Discursul meu şi un mesaj foarte clar din partea UEFA şi FIFA se 
referă la modificarea legii Sportului, legea 69 din 2000. După cum ştiţi, e o modificare în Parlament care 
presupune o ingerinţă politică în activitatea tuturor structurilor sportive de utilitate publică din România, adică 
toate federaţiile sportive şi Comitetul Olimpic Sportiv Român. Mesajul invitatului nostru a fost foarte ferm. Să vă 
sintetizez, ne referim la articolul 88 indice 1 din Legea Sportului, care propune ca MTS, o putere executivă într-un 
stat de drept, să poată să convoace o Adunare Generală la federaţiile sportive din România în care să propună 
alegerea organelor de conducere, aprobarea bugetelor şi a strategiei. Imaginaţi-vă că în acest minister vom găsi 
câte un specialist care are capacitatea de a dezvolta o strategie pentru fiecare sport în parte. Acest lucru 
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reprezintă cea mai mare ingerinţă politică în viaţa sportivă şi încalcă Constituţia României, care indică foarte clar 
libertatea de asociere, un drept fundamental. 
Solicit public MTS să intervină urgent şi să oprească acest demers din Parlament. Luni am fost la o întâlnire cu 
câţiva deputaţi din Comisia de Administraţie şi am reuşit să întoarcem această modificare în favoarea sportului 
românesc. Dacă s-ar adopta acest amendament, luaţi în considerare că FIFA şi UEFA, care ne monitorizează în 
acest moment, de aceea l-am avut alături de noi pe primvicepreşedintele UEFA, FRF şi celelalte federaţii, inclusiv 
COR, pot fi în situaţia de cele mai grave sancţiuni care s-au aplicat vreodată în Europa! Dacă s-ar adopta această 
modificare de legislaţie, am fi în rând cu Benin, Pakistan, Irak, Guatemala. Vă daţi seama de magnitudine! 
Ce ar presupune această sancţiune gravă? EURO 2020 nu e în pericol fiindcă nu vom avea gata alte stadioane, 
poate fi în pericol dacă vom avea parte de o asemenea modificare de legislaţie, pentru că ar duce la suspendarea 
Federaţiei Române de Fotbal. Cum FRF e organizatorul EURO 2020 în România, imaginaţi-vă în ce situaţie a fost 
ţara noastră. Odată suspendată FRF, niciun club românesc nu ar putea participa în cupele europene. La fel, 
imaginaţi-vă, nicio echipă naţională nu ar putea participa într-o competiţie oficială". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 RADET intră în faliment. Bucureştenii nu vor fi afectaţi de decizia Tribunalului Bucureşti 
Judecătorii au decis intrarea în faliment a RADET, distribuitorul energiei termice din Capitală. 
Avocatul Gheorghe Piperea, administratorul juridic al companiei, a confirmat informația. El spune că în acest caz 
Primăria Capitalei nu şi-a respectat promisiuni pentru că nu îi permite legislaţia. 
Piperea a adăugat că, pentru perioada imediat următoare, bucureştenii nu vor fi afectaţi de decizia Tribunalului 
Bucureşti. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Eurostat: Romania a avut in martie cea mai mare inflatie din UE 
Romania a inregistrat, in martie, o rata anuala a inflatiei de 4,2%, cea mai mare din Uniunea Europeana (UE) si de 
trei ori mai mare decat media zonei euro (1,4%), potrivit datelor anuntate, miercuri, de Eurostat. 
In 10 aprilie, Institutul National de Statistica (INS) a anuntat ca rata anuala a inflatiei din Romania, care masoara 
evolutia preturilor de consum in ultimul an, a crescut in martie la 4,03%, de la 3,83% in februarie. 
Miercuri, Eurostat a anuntat ca, dupa Romania (4,2%), cele mai mari rate anuale ale inflatiei din UE le-au avut, in 
martie, Ungaria (3,8%), Olanda (2,9%), Bulgaria (2,8%), Slovacia si Letonia (cate 2,7%). 
Totodata, cele mai mici rate anuale ale inflatiei le-au inregistrat Portugalia (0,8%), Grecia (1%), Irlanda, Croatia, 
Italia, Cipru si Finlanda (cate 1,1%). 
In UE, rata anuala a inflatiei a fost de 1,6% in martie, la fel ca cea inregistrata in februarie. In zona euro, rata 
anuala a inflatiei a scazut la 1,4% in martie, de la 1,5% in februarie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 S-au scumpit carburanții. Prețurile la pompă au crescut față de săptămâna trecută 
Preţul carburanţilor a crescut înainte de Paşte. La benzinăriile din Bucureşti cotaţiile sunt acum cu zece bani peste 
cele de săptămâna trecută. 
 La staţiile de carburanţi, un litru de motorină costă acum 5 lei şi 96 de bani. Preţul este cu 13 bani mai mare faţă 
de cel de acum şapte zile. La începutul săptămânii trecute, litrul de motorină se vindea cu 5 lei şi 83 de bani. 
Şi în cazul benzinei vedem o scumpire. Preţul este, astăzi, de aproape 5 lei şi 80 de bani pentru un litru. Asta după 
ce în urmă cu o săptămână benzina se vindea cu 5 lei şi 54 de bani. 
Evoluţia vine în contextul în care preţul materiei prime a crescut cu aproape 8 la sută în ultimele două săptămâni. 
Barilul de petrol a depăşit astfel cotaţia de 72 de dolari pe pieţele internaţionale, cel mai ridicat nivel din acest an. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Platforma de foraj marin Gloria, care extrage gaze de 43 de ani din Marea Neagră, va fi dezafectată 
Platforma petrolieră Gloria, care extrage gaze din Marea Neagră din 1976, îşi va încheia activitatea la 1 mai, 
urmând să fie dezafectată şi tăiată la fier vechi, a declarat, miercuri, Sorin Gal, director în cadrul Agenţiei 
Naţionale pentru Resurse Minerale (ANRM), la Forumul Energiei, organizat de publicaţia Financial Intelligence. 
„În anii 70 au început primele explorări (petroliere - n.r.) în Marea Neagră. Prin anii 80 a început exploatarea în 
perimetrul Istria, la renumita platformă Gloria. Aici aş vrea să vă dau un breaking news: pe 1 mai se încheie 
complet exploatarea gazelor care se face prin platforma Gloria, aceasta urmând să fie dezactivată, mutată la loc 
uscat şi tăiată la fier vechi. Platforma Gloria ne va părăsi în acest an”, a spus Gal. 
Gloria este cea mai veche platformă de foraj marin din România 
Platforma de foraj marin Gloria este o platformă de tip autoridicătoare cu patru picioare cu zăbrele din material 
tubular. 
Gloria este cel mai vechi utilaj de acest tip din România şi a început activitatea de foraj la 16 septembrie 1976, la o 
distanţă de 72 mile marine în largul Mării Negre, la o adâncime maximă a apei de 90 de metri, în perimetrul Istria. 
În prezent, Gloria este în proprietatea OMV Petrom, care extrage 10% din producţia de gaze naturale a României 
din Marea Neagră. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Klaus Iohannis, avertisment de ULTIM MOMENT pentru Guvern și MApN: 'Sunt ferm angajat în susținerea 
credibilității României la nivel înalt' 
Preşedintele Klaus Iohannis a atenţionat, miercuri, Guvernul şi Ministerul Apărării Naţionale să acţioneze "mult 
mai eficient" pentru realizarea programelor esenţiale de achiziţii strategice.  
"România îşi ia în serios rolul de stat membru NATO, iar eu sunt ferm angajat încă de la începutul mandatului în 
susţinerea credibilităţii ţării noastre la nivel aliat. Ne respectăm angajamentele asumate în cadrul NATO. Suntem 
în al treilea an consecutiv în care alocăm 2% din PIB pentru Apărare, în baza acordului politic pe care l-am iniţiat la 
preluarea mandatului de preşedinte al României, în 2015, dar nu este suficient. Am spus-o şi o repet: atenţionez 
Guvernul României şi, mai ales, Ministerul Apărării să acţioneze mult mai eficient pentru realizarea programelor 
esenţiale de achiziţii strategice la care ne-am angajat, astfel încât să fie asigurată cheltuirea completă şi cu folos a 
sumelor alocate", a spus şeful statului, la Palatul Cotroceni, la conferinţa "Întărirea Flancului Estic al NATO: 
Provocări şi strategii pentru coerenţa măsurilor din regiunea Mării Baltice şi a celor din regiunea Mării Negre". 
El a subliniat că este în interesul României să-şi consolideze capabilităţile naţionale de apărare pentru ca cetăţenii 
să fie în siguranţă.  
La conferinţă participă şi ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, şeful Statului Major al Apărării, Nicolae Ciucă, 
preşedintele Centrului pentru Analiza Politicilor Europene, Peter B. Doran, consilieri prezidenţiali, diplomaţi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Premierul Dăncilă, despre Preşedinţia rotativă a Consilului UE: ”100 de zile de mandat, 90 de dosare finalizate 
confirmate” 
Premierul Viorica Dăncilă a prezentat miercuri seara bilanţul primelor 100 de zile de exercitare a mandatului 
Preşedinţiei rotative a Consiliului Uniunii Europene (UE), afirmând că s-a reuşit finalizarea unui număr de 90 de 
dosare legislative, toate confirmate în Consiliu şi în mare parte şi de Parlamentul European (PE). 
”Voi face bilanţul celor 100 de zile de exercitare a mandatului Preşedinţiei rotative a Consiliului Uniunii Europene. 
În fiecare din cele 100 de zile de mandat, Guvernul României a dovedit eficienţă, determinare şi capacitatea de a 
găsi soluţii bune pentru cetăţenii europeni. Miniştrii PSD-ALDE au coordonat dosare dificile, unele dintre ele 
amânate din mandatele preşedinţiilor precedente, le-au negociat şi adus în stadiul de finalizare. Am dovedit că 
avem forţa şi priceperea să deblocăm discuţii cu privire la problematici importante pentru viitorul european şi să 
le punem o amprentă practică. Am dovedit alături de Reprezentanţa Permanentă şi de experţii din ministere că 
avem o echipă puternică şi responsabilă. Am convingerea că după acest mandat de şase luni, se va vorbi mai mult 
despre România ca despre o ţară cu o voce puternică şi respectată în Europa. Îmi este confirmat acest lucru la 
toate întâlnirile cu oficialii europeni, care ne felicită pentru reuşitele mandatului Preşedinţiei rotative”, a declarat 
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Viorica Dăncilă la prezentarea bilanţului primelor 100 de zile de exercitare a mandatului Preşedinţiei rotative a 
Consiliului UE. 
Ea a precizat că în această perioadă a gestionat peste 1.100 de evenimente şi reuniuni. 
”Înseamnă o medie de 11 reuniuni în fiecare zi, organizate în ţară şi la Bruxelles. Acest lucru arată capacitatea 
noastră de a aduce la masa discuţiilor toţi actorii care au un cuvânt de spus în creionarea viitorului european”, a 
adăugat premierul. 
De asemenea, ea a spus că s-a implicat în toate dezbaterile asupra celor mai complexe teme aflate în discuţie şi a 
participat activ la mai multe evenimente cu vizibilitate politică. 
”A fost o perioadă extrem de densă din punct de vedere al activităţii legislative la nivel european, având în vedere 
că începerea campaniei pentru alegerile europene a determinat încadrarea într-un calendar bine delimitat de 
negocieri cu Parlamentul European. Eforturile noastre s-au concretizat în rezultate substanţiale în negocierile 
privind dosarele legislative active - am reuşit finalizarea unui număr de 90 de dosare legislative, acestea fiind 
toate confirmate în Consiliu şi în mare parte şi de Parlamentul European. De asemenea, pe durata primelor 100 
zile, Preşedinţia României la Consiliului UE a condus negocierile concretizate prin adoptarea a 24 de Concluzii ale 
Consiliului pe diferite teme de interes la nivel european. De asemenea, am asigurat reprezentarea Consiliului UE 
la 6 sesiuni plenare ale Parlamentului European, participând la 33 dezbateri pe diferite tematici europene. 
Totodată, reprezentanţii români au co-semnat, în calitate de Preşedinţie a Consiliului UE, 22 acte legislative 
împreună cu Parlamentul European”, a mai punctat Dăncilă. 
Ea a ţinut să salute adoptarea formală în Consiliu, la începutul acestei săptămâni, ca ultim pas al procedurii 
legislative, a normelor comune pentru piaţa gazelor naturale, cele privind drepturile de autor, normele referitoare 
la contractele de vânzări de bunuri şi contractele de furnizare de conţinut digital online, precum şi cadrul specific 
de funcţionare a Programului de cercetare-inovare Orizont Europa. 
”Acestea sunt dosare cu un impact major în UE, extrem de complexe şi dificil de negociat, care au fost finalizate în 
mandatul României, prin efortul susţinut al Guvernului, echipelor de experţi coordonate de miniştri şi al 
Reprezentanţei Permanente a României la UE”, a spus Viorica Dăncilă. 
De asemenea, premierul a precizat că România a fost implicată activ în negocierile pentru Brexit. 
”Guvernul României a fost implicat activ în negocierile pentru Brexit. În mandatul nostru au fost finalizate şi 
adoptate formal la nivelul Consiliului 15 propuneri legislative care au rolul de a limita efectele unei retrageri fără 
acord a Marii Britanii.Scopul nostru este acela de a proteja cetăţenii şi mediul de afaceri. De aceea, am făcut 
eforturi şi am obţinut decizii în domenii cheie, precum transportul rutier şi aerian, coordonarea sistemelor de 
securitate socială, Erasmus +, vize, dar şi funcţionarea bugetului european pentru anul 2019”, a afirmat ea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bani europeni pentru proiecte inovatoare. Cine poate aplica și cum se fac înscrierile 
Start-upuri româneşti cu bani de la Bruxelles. Antreprenorii români au şansa să acceseze până la 2,5 milioane de 
euro de la Consiliul European de Inovare, dacă reuşesc să creeze un start-up inovator. Pentru a aplica la acest 
program al Comisiei Europene, doritorii se pot înscrie online, iar durata de selecţie este relativ scurtă, de 
aproximativ trei luni. 
 În ultima perioadă, tot mai multe start-up-uri româneşti au obţinut finanţări importante, au participat la 
competiţii la nivel modial, au fost premiate, şi-au lansat produsele şi s-au extins în pieţele de peste graniţe. 
Ramona Samson şef unitate adjunct Investiţii şi IMM, Comisia Europeană: Cred că România are un potenţial 
enorm după experienţa şi exemplul oferit cu UiPath, unicul unicorn din România. Oricine cu o idee inovatoare 
poate veni la noi în faza de proiect şi depune o aplicaţie, o propunere care va fi evaluată nu doar la nivel 
tehnologic pe bază de sector, dar îi vom invita şi la Bruxelles la un interviu. 
Viorel Peca, şef unitate Future Emerging Technologies: Eu zic că e de o importanţă foarte mare, cu atât mai mult 
cu cât pe lângă partea de finanţare există şi partea de coaching, partea de business support services, care este o 
parte esenţială. 
Programul are doi piloni principali pentru care se pot obţine finanţări. 
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Ramona Samson: Vorbim despre granturi pe Pathfinder de până la 2,5 milioane de euro, iar pe partea de 
Accelerator, granturi plus acţiuni. Comisia Europeană va cumpăra acţiuni în firma respectivă până la 15 milioane 
de euro pe proiect. 
Mihai Sfinţescu, consultant start-upuri: Cred că o mare parte dintre tinerii antreprenori se uită şi către programele 
acestea europene care pot să sprijine start-upurile, mai ales în perioadele iniţiale în care fluxul de numerar este 
negativ şi practic cineva trebuie să susţină dezvoltarea inovaţiei respective până când ea se poate susţine singură 
din veniturile firmei. 
Consiliul European de Inovare îşi doreşte ca prin acest program să îi determine pe antreprenori să creeze start-
upuri care pot dovedi o valoare europeană adăugată, care să acopere piaţa globală, nu doar pe cea a ţării din care 
vin. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 UE a aprobat achiziţionarea de către grupul Liberty a celor 7 combinate ArcelorMittal din Europa, inclusiv cel 
din Galaţi 
Uniunea Europeană (UE) a aprobat oferta făcute de Liberty pentru achiziţia a şapte combinate siderurgice 
deţinute de ArcelorMittal. Drept urmare, GFG Alliance şi-a anunţat intenţia de a integra mai multe afaceri în 
domeniul oţelului, ingineriei şi mineritului într-o singură entitate globală. 
Tranzacţia a fost semnată la începutul lunii octombrie 2018, iar reprezentanţii Liberty deja au vizitat România, 
inclusiv Sanjeev Gupta, şi s-au întâlnit cu reprezentanţi ai autorităţilor, anunţând că doresc să investească pentru 
a majora cu o treime capacitatea de producţie de la Galaţi, în următorii trei ani. 
„Am ajuns într-un moment important, în care o nouă pagină de istorie se scrie pentru Combinat: Comisia 
Europeană a aprobat tranzacţia dintre grupurile ArcelorMittal si Liberty House după ce, în ultimele luni, a 
supravegheat atât procesul complex de vânzare, cât şi operaţiunile noastre curente. Această schimbare înseamnă 
creşterea producţiei şi deschide numeroase oportunităţi pentru noi. Procesul de transfer de proprietate se va 
finaliza curând. Vom avea o nouă identitate, cea a Grupului Liberty, însă valorile noastre ramân aceleaşi. Toate 
angajamentele faţă de clienţi sau furnizori ramân neschimbate. Cu ajutorul partenerilor noştri am reuşit să ne 
consolidăm poziţia pe piaţă în ultimul an, în care activitatea a fost autonomă faţă de ArcelorMittal”, a declarat 
Bogdan Grecu, directorul general al Combinatului Siderurgic Galaţi. 
Noua entitate va acoperi activele din Marea Britanie, Europa şi Australia. Noul conglomerat va include toate 
activităţile din domeniul siderurgic şi al ingineriei în Marea Britanie, activităţile siderurgice din Whyalla, o serie de 
mine de aur şi mine de cocs metalurgic din Australia şi, odată finalizată tranzacţia, cele şapte combinate 
siderurgice achiziţionate de la ArcelorMittal în Europa. 
Noul grup format va exclude afacerile GFG în domeniul reciclării şi al materialelor pentru construcţii deţinute în 
Australia şi SUA. 
În prezent, aceste companii există separat în cadrul Alianţei GFG, dar cu un obiectiv de producţie de oţel de 20 
Mtpa. Fuziunea şi integrarea planificate vor face ca Liberty să ajungă între primii 10 producători de oţel din afara 
Chinei, estimează reprezentanţii alianţei. 
„Prin această achiziţie devenim al treilea producător de oţel din Europa. Suntem un grup ambiţios şi continuăm să 
evoluăm. (..) În noua structură vom fi un campion global, având capabilităţi integrate, care va transporta minereu 
de fier, cocs metalurgic şi produse semifabricate din Australia la facilităţile de producţie şi la oţelăriile globale, cu 
obiectivul de a deveni una dintre cele mai competitive şi complet integrate companii producătoare de minereu şi 
oţel din lume, de la materie primă la produse finite de înaltă calitaten”, a spus Sanjeev Gupta, preşedintele 
executiv al GFG Alliance. 
Capacitatea de producţie globală a Liberty include o poziţie puternică în Regatul Unit ca producător de oţel şi 
furnizor de componente pentru sectoare precum auto, aviaţie, apărare şi energie regenerabilă. Liberty Steel 
Primary din Australia este unul dintre cei mai importanţi producători de oţel feroviar şi de armături de oţel pentru 
industria de infrastructură şi construcţii şi se află în continua creştere. În decembrie 2018, compania a anunţat 
planuri de construire a unei fabrici de ultimă generaţie în Australia de Sud cu o capacitate de 10 Mtpa. În plus, 
achiziţia activelor ArcelorMittal din Europa va creşte capacitatea de producţie a Liberty pe o gamă completă de 
produse plate şi lungi. 
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„Ca parte a alinierii strategice a activelor internaţionale şi pentru a-şi optimiza achiziţia semnificativă de facilităţi 
de producţie, GFG Alliance a finalizat prima etapă în reorganizarea strategiei sale de achiziţii pe zona de energie şi 
soluţiile de finanţare aferente. Astfel, GFG Alliance a obţinut refinanţarea a aproximativ o tremie din obligaţiunile 
pe termen lung din Marea Britanie, iar pe restul la va refinanţa în a treia parte a anului, sau chiar mai devreme”, 
au subliniat reprezentanţii Liberty. 
GFG Alliance are sediul central la Londra, fiind un grup internaţional de companii fondate şi conduse de familia 
britanică Gupta. GFG Alliance are o cifră de afaceri anuală de peste15 miliarde de dolari şi 15.000 de angajaţi. 
Grupul are mai multe linii de business în industrii precum energie, metalurgie, inginerie, resurse naturale şi 
servicii financiare, toate unite de o strategie de business comună. Alianţa este formată din Liberty, care oferă 
servicii în zona industrială şi metalurgică, SIMEC, care oferă servicii de infrastructură, Wyelands – servicii 
financiare şi bancare, JAHAMA – divizia de real estate a grupului şi fundaţia GFG, care are ca obiectiv crearea şi 
retenţia de talente în zona de industrie şi inginerie. Achiziţia activelor ArcelorMittal din Europa va creşte forţa de 
muncă a companiei la aproximativ 30.000 de angajaţi şi la o cifră de afaceri de peste 20 de miliarde de dolari. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul European adoptă noi măsuri pentru a spori încrederea consumatorilor 
Eurodeputații au adoptat miercuri noi măsuri pentru a asigura fiabilitatea și transparența procedurii de evaluare a 
riscurilor în domeniul siguranței alimentare. 
Parlamentul a aprobat noile reglementări (cu 603 voturi pentru, 17 împotrivă și 27 abțineri), convenite deja 
informal cu miniștrii UE, menite să asigure că procedura de evaluare a riscurilor în domeniul siguranței alimentare 
este mai fiabilă, mai transparentă și mai obiectivă. 
Studiile nefavorabile nu vor mai putea fi ținute în secret 
Noile reglementări vor crea un registru european al studiilor comandate, pentru a garanta că întreprinderile care 
solicită o autorizație furnizează toate informațiile relevante și nu țin în secret studiile nefavorabile. Acest lucru va 
permite Autorității Europene pentru Siguranța Alimentară (EFSA) să facă publice studiile existente, pentru a 
identifica datele științifice relevante și pentru a asigura acuratețea cercetării. 
În plus, pentru a se asigura că noile norme sunt transparente, solicitanții trebuie să dezvăluie toate informațiile 
relevante pentru evaluarea gradului de siguranță; totuși, anumite informații, cum ar fi procesul de fabricație sau 
de producție, pot fi păstrate confidențiale. 
În cele din urmă, noile măsuri sprijină, de asemenea, punerea în aplicare a unei noi proceduri de consultare, care 
să permită EFSA să ofere consiliere solicitanților cu privire la modalitatea corectă de depunere a cererii de 
autorizare, făcând întregul proces mai fiabil. 
Raportorul Pilar Ayuso, (EPP,Spania) a declarat: „Acest acord ne permite să avem un proces decizional bazat pe 
dovezi științifice, pentru a garanta un nivel ridicat de siguranță și sănătate publică în Europa, îmbunătățind în 
același timp încrederea publicului și transparența în procesul de luare a deciziilor". 
Noile norme abordează îngrijorările exprimate cu ocazia inițiativei cetățenești europene cu privire la glifosat, în 
legătură cu transparența studiilor științifice utilizate pentru evaluarea pesticidelor. De asemenea, acestea vin ca 
urmare a exercițiului de verificare a adecvării legislației alimentare generale lansată în 2014 și finalizată în 
ianuarie 2018 de către Comisie. 
Miniștrii UE vor adopta în mod formal acum textul, înainte de intrarea în vigoare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Frans Timmermans îndeamnă Marea Britanie să anuleze Brexit 
Marea Britanie ar trebui să folosească următoarele luni pentru a regândi decizia de ieşire din Uniunea Europeană, 
a afirmat miercuri seară, în cursul unei dezbateri electorale, prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans, candidat la postul de preşedinte al CE. 
"În mod absolut, eu sper că Marea Britanie va rămâne în UE", a declarat Frans Timmermans, candidatul Partidului 
Socialiştilor Europeni (PSE, centru-stânga) la funcţia de preşedinte al Comisiei Europene, în cadrul primei 
dezbateri electorale cu principalul adversar politic, Manfred Weber, din cadrul Partidului Popular European (PPE, 
centru-dreapta). 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Sper că actuala perioadă de amânare (a Brexit -n.red) va fi folosită de Marea Britanie pentru a se calma şi a 
regândi puţin lucrurile, poate ca politicienii să fie mai responsabili cu promisiunile pe care le fac, iar apoi să 
reanalizeze problema spre sfârşitul anului. Cine ştie ce s-ar putea schimba între timp", a afirmat Timmermans, 
conform agenţiei de presă Reuters. 
Sondajele de opinie arată că mulţi britanici şi-au schimbat opiniile şi preferă acum rămânerea ţării în Uniunea 
Europeană, după ce referendumul din 2016 a decis Brexitul cu un raport de 52% la 48%. 
La rândul său, Manfred Weber, candidatul PPE la postul de preşedintele al Comisiei Europene, a declarat că nu are 
nimic împotriva eventualei participări a Marii Britanii la scrutinul europarlamentar din mai. "Nu am nicio 
problemă ca britanicii să participe la alegerile europene, nu mă opun participării lor la procesul decizional al 
viitorului uniunii noastre", a spus Weber în cursul dezbaterii cu Timmermans. 
Consiliul European a decis amânarea ieşirii Marii Britanii din UE până pe 31 octombrie 2019. În cazul în care 
Marea Britanie nu va decide ieşirea din UE până la alegerile europarlamentare programate în mai, va trebui să 
participe la scrutin. 
(Sursa: Mediafax) 
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